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Μετοχές: Οι μετοχές είναι λέξεις που φτιάχνονται από ρήματα και τις 

χρησιμοποιούμε για να δώσουμε περισσότερες πληροφορίες για το πώς γίνεται 

αυτό που περιγράφει το ρήμα. Σχηματίζονται με την κατάληξη –οντας ή -ώντας. 
 

π.χ. Ο Μάνος χαιρετούσε τους γονείς του κουνώντας τα χέρια του. 

Η Ρέα πέρασε όλο το απόγευμα παίζοντας στην αυλή του σχολείου της. 
 

Τι πρέπει να προσέξω: 

  Οι μετοχές ενεργητικής φωνής δεν κλίνονται. 

 Τις περισσότερες φορές χρησιμοποιούμε τις μετοχές ενεργητικής φωνής για να 

δείξουμε τον τρόπο που γίνεται η ενέργεια του ρήματος (πώς;)  
 

π.χ. Έφυγε τρέχοντας (Πώς έφυγε; Τρέχοντας) 

 Τα ρήματα που τελειώνουν σε –ω χωρίς τόνο (ρήματα α’ συζυγίας) σχηματίζουν 

τη μετοχή της ενεργητικής φωνής σε –οντας, δηλαδή με όμικρον, χωρίς τόνο. 
 

π.χ. παίζω – παίζοντας, διαβάζω – διαβάζοντας, γράφω – γράφοντας 
 

 Τα ρήματα που τελειώνουν σε –ώ με τόνο (ρήματα β’ συζυγίας) σχηματίζουν τη 

μετοχή της ενεργητικής φωνής σε –ώντας, δηλαδή με ωμέγα και παίρνουν τόνο. 
 

π.χ. ζητώ – ζητώντας, κρατώ – κρατώντας, κολλώ - κολλώντας 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                 Ενότητα 9 : Άνθρωποι και μηχανές 

            Στο Αττικό Μετρό 1 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. Σχηματίζω μετοχές ενεργητικής φωνής από τα παρακάτω ρήματα. 
 

περιμένω _______________ οδηγώ  _______________ 

απλώνω  _______________ μετρώ _______________ 

καθαρίζω  _______________ φορώ  _______________ 

βγαίνω  _______________ μιλώ   _______________ 

σκάβω  _______________ κοιτώ  _______________ 
   

ONOMA: __________________ 

 

 

Μετοχές Ενεργητικής Φωνής 

Α σ κ ή σ ε ι ς 
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2. Συμπληρώνω τις προτάσεις με τη μετοχή που προέρχεται από το ρήμα της 

παρένθεσης. 
 

Η σιδηροδρομική γραμμή διασχίζει την πόλη _________________ μέσα από 

βουνά. (περνώ) 
 

Χαλαρώνω _________________ μουσική. (ακούω) 

Μην ξεχάσεις να πάρεις τα γυαλιά σου, _________________ (φεύγω). 

Κάντε ησυχία! είπε η δασκάλα _________________ τα χέρια της δυνατά. (χτυπώ) 

Η Αγγελική αφού τελείωσε τις εργασίες της, έφυγε _________________ (τρέχω) 

για την παιδική χαρά. 
 

Ο Αντώνης χθες το απόγευμα ήρθε στο σπίτι _________________ (κλαίω) και 

_________________ (κρατώ) το χέρι του. 
 

3. Συμπληρώνω τις μετοχές με ο ή ω και βάζω τόνο όπου χρειάζεται. 

κολυμπ__ντας   προσέχ__ντας 

τραγουδ__ντας   γλιστρ__ντας 

σφυρίζ__ντας   χρησιμοποι__ντας 

ακολουθ__ντας   μεταφέρ__ντας 

μπαίν__ντας   πραγματοποι__ντας 

 

4. Συμπληρώνω τις προτάσεις με μετοχές που τελειώνουν σε –οντας, -ώντας, 

όπως στο παράδειγμα. 
 

Καθαρίζω το δωμάτιό μου τραγουδώντας. (τραγουδώ) 

Μου είπε τα νέα  ________________ από τη χαρά του. (πετώ) 

________________ (γυρνώ) από τη δουλειά, αγόρασα φαγητό. 

Πέρασα το απόγευμα μου ________________ ταινίες. (βλέπω) 

Έφτασε σπίτι ________________ από το κρύο. (τουρτουρίζω) 

Το τρένο έφυγε ________________ (σφυρίζω) από το σταθμό. 

________________ πας στην Πόλη (ρωτώ), λέει μια παροιμία.  


